
 

 

 

Forslag til Viborg Jægerråds årsmøde den 10. januar 2023  

 

Forslagsstiller:  
Gudenådalens Jagtforening behandlede dette forslag på deres generalforsamling den 8. december 2022. 
Forslaget er fremsendt til Viborg Jægerråd gennem bestyrelsen for Gudenådalens Jagtforening. 
 
 

 
 
Forslag: 

Gudenådalens Jagtforening anbefaler, at Danmarks Jægerforbund indgår et samarbejde med andre inte-
ressenter f.eks. landbrug/fødevare om et landsdækkende dronekorps med termisk udstyr til eftersøgning 
af rålam og andet vildt. Ideen er at bruge erfaringen fra opbygningen af Schweisshunde registeret. 
Selve overflyvningen bør fortages inden 1. og 2. græsslæt om foråret. Især råvildtet er trængt over det 
meste af landet, så er det jo trist, at man mister op mod 20.000 lam under disse slæt. 
 
 

 
 
 

 
 

 
Motivation:  
En lokal Bjerringbro jæger og landmand har med drone og termisk udstyr fundet 28 rålam inden skårlæg-
ning af 200 Ha græs i 1. og 2. slæt i 2022. 
 
Vi er bekendt med, at det ikke er billigt at oprette sådan et korps med droner og termisk udstyr, men det 
må være muligt at søge økonomisk støtte hos bl.a. jagttegnsmidlerne og andre fonde.  
 
Det vil være en vindersag i befolkningen, som efterhånden er træt af at se de billeder, der lægges op 
hvert år i dagspressen med dræbte eller lemlæstede lam. 
 
Der kræves certifikat og forsikring før flyvning med denne drone type. 
 
 
 
 

 


